

أولاً : إعلان عن التقدم للدراسة في الجامعات الحكومية والأهلية والخاصة والتكنولوجية والمعاهد المصرية للطلاب الوافدين للعام الجامعي 2024/2023
المرحلة الجامعية الأولى
(مبادرة ادرس في مصر)

تعلم الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين بوزارة التعليم العالي المصرية عن فتح باب التقدم للدراسة في الجامعات الحكومية والأهلية والخاصة والتكنولوجية والمعاهد المصرية للطلاب الوافدين للعام الجامعي 2024/2023 ضمن مبادرة ادرس في مصر التي أطلقتها وزارة التعليم العالي المصرية وذلك على النحو التالي:

- في الفترة من 2023/6/23 حتى 2023/9/15 (المرحلة الأولى)
- في الفترة من 2023/12/1 حتى 2023/12/31 للطلاب الراغبين في الالتحاق للدراسة ببرامج الساعات المعتمدة والبرامج الخاصة (المرحلة الثانية) على ان يكون الحد الأدنى كما يلي:-

الحد الأدنى للقبول	الجامعة	الحد الأدنى للقبول %	الجامعة	
%70	باقي الجامعات الحكومية	%75	القاهرة عين شمس الاسكندرية المنصورة اسيوط	الطب
%65		%70		طب الأسنان الصيدلة
%60		%65		العلاج الطبيعي الطب البيطري الهندسة التخطيط العمراني فنون جميله (عمارة) الزراعة هندسة زراعية الحاسبات والمعلومات
%50		%55		العلوم العلوم الصحية علوم الثروة السمكية والمصايد البنات للعلوم الفنون التطبيقية
باقي الكليات والمعاهد القسم العلمي %50				

الحد الأدنى للقبول %	كليات ومعاهد القسمين العلمي والأدبي
%70	اقتصاد وعلوم سياسية
%65	الاعلام
%55	الالسن
%50	باقي الكليات والمعاهد

تحديد المجلس الاعلى للجامعات الخاصة والاهلية للحدود الدنيا للتقدم

الكلية	الجامعة	الحد الأدنى للقبول %
الطب البشري طب الاسنان العلاج الطبيعي الصيدلة		%58

باقي كليات ومعاهد القسمين العلمي والادبي الحد الادنى للقبول 55 %

1- اجراءات التقدم :-

1. يتقدم الطالب من خلال الموقع الإلكتروني لمنصة " ادرس في مصر " <http://admission.study-in-egypt.gov.eg>
2. يقوم الطالب بتحميل صور المستندات المطلوبة على الموقع الإلكتروني.
3. يختار الطالب الكليات التي يرغب في الالتحاق بها (10) رغبات.
4. يقوم الطالب بسداد رسوم الخدمات (تنسيق - حادثة مؤهل - اشتراك نادي - رسم القيد الجامعي) بحد أقصى 14 يوم من تاريخ ترشيحه المبدئي، في حال عدم سداد رسوم الخدمات يتم إعادة التنسيق إلكترونياً بتاريخ 2023/9/15.
5. بعد صدور الترشيح المبدئي يقوم الطالب بتسليم أصل الملف بالجامعة (أو من ينوب عنه قانوناً أو سفارة الطالب) بحد أقصى يوم 2023/9/30 دون قيام الجامعة بتحصيل أي رسوم إضافية.
6. بالنسبة للطلاب المرشحين للقبول بالمعاهد العليا الخاصة والمعاهد الفنية والمعاهد الصحية والأكاديميات والكليات التكنولوجية وطلاب تصديق رئاسة الجمهورية ومنح الوكالة يكون تسليم ملفاتهم من خلال الطالب (أو من ينوب عنه قانوناً أو سفارة الطالب أو البريد السريع) بالإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين، وسوف تقوم الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين بإصدار الإفادة الرقمية.
7. في حال ثبوت عدم صحة بيانات الملف الأصلي للطلاب يتم إلغاء الترشيح مع عدم أحقية الطالب في استرداد أي مبالغ مالية قام بسدادها.

2- شروط التقديم :-

1. أن يكون الطالب المتقدم غير مصري الجنسية .
2. أن يتقدم الطالب من خلال الموقع الخاص بمنصة ادرس في مصر <https://admission.study-in-egypt.gov.eg> مع مراعاة أن يدون الطالب اسمه وفقاً لجواز السفر، أو بطاقة اللجوء
3. أن يكون الطالب المتقدم حاصل على الثانوية أو ما يعادلها .
4. استيفاء الأوراق والمستندات المطلوبة للتقدم .

3- الأوراق المطلوبة للتقدم على منصة ادرس في مصر :-

1. صورة الشهادة الدراسية
2. صورة جواز السفر ساري أو بطاقة لاجيء سارية
3. صورة شخصية للطالب.
4. صورة اختبار القدرات ان وجد .

4- المستندات المطلوبة:

1. أصل شهادة المؤهل الثانوي مصدقة من:
- وزارة خارجية الدولة مصدرة الشهادة ومن السفارة/ الملحقية الثقافية المصرية بالدولة المتواجد بها الطالب.
- أو سفارة الدولة مصدرة الشهادة أو من سفارة دولة الطالب بجمهورية مصر العربية ومكتب تصديق وزارة الخارجية المصرية.
2. صورة جواز السفر أو بطاقة لاجيء
3. صورة شهادة الميلاد.
4. عدد (7) صور شخصية.
5. نتيجة اختبار القدرات (بالنسبة للكليات التي تتطلب إجراء هذا الاختبار).

6. صورة إيصال السداد وذلك في حالة الإيداع البنكي. إيصالات سداد مقابل خدمات (خدمة التقدم على الموقع الإلكتروني 170 دولار أمريكي - خدمة تنسيق 170 دولار أمريكي - خدمة حادثة مؤهل ان وجد 300 دولار أمريكي / للعام - خدمة اشتراك نادى الطلاب الوافدين 150 دولار أمريكي عن كل عام دراسي - تعديل الترشيح 150 دولار أمريكي- تأجيل القيد 150 دولار أمريكي - اعادة الترشيح 150 دولار أمريكي - اعادة القيد 150 دولار أمريكي - نقل القيد 150 دولار أمريكي - التحويل من الداخلى 150 دولار أمريكي - التحويل من الخارج 1000 دولار أمريكي - رسوم القيد لأول مرة 1500 دولار أمريكي).

طرق سداد الخدمات: -

-سداد إلكتروني من خلال منصة ادرس في مصر
- الإيداع البنكي

IBAN ACCONT NO / EG050002014901490120000000528

SWIFT CODE / BMISEGCX140

ACCOUNT NO / 1490120000000528

ACCOUNT NAME / رعاية الطلاب الوافدين واندبيت

ملاحظة هامة:

التنسيق يتم إلكترونيا في نفس يوم الموافقة على الطلب وفقا لأولوية التقديم وأولوية السداد

ثانيا : إعلان عن التقدم للدراسة في الجامعات المصرية للطلاب الوافدين

للعام الجامعي 2024/2023

مرحلة الدراسات العليا

(مبادرة ادرس في مصر)

تعلم الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين بوزارة التعليم العالي المصرية عن فتح باب التقدم للدراسة في الجامعات الحكومية والأهلية والخاصة والتكنولوجية والمعاهد المصرية للطلاب الوافدين للعام الجامعي 2024/2023 مرحلة الدراسات العليا ضمن مبادرة ادرس في مصر التي أطلقتها وزارة التعليم العالي المصرية وذلك على الموقع الإلكتروني بدا من 2023/7/1 حتى 2024/5/31.

1- كيفية التقدم

- 1- يتقدم الطالب من خلال الموقع الإلكتروني لمنصة " ادرس في مصر " <http://admission.study-in-egypt.gov.eg>
- 2- يقوم الطالب بتحميل صور المستندات المطلوبة على الموقع الإلكتروني.
- 3- يختار الطالب الرغبات الخاصة به بحد أدنى (1) رغبة، و بحد أقصى (3) رغبات.
- 4- في حال عدم استيفاء الطالب لكامل المستندات يُخاطب عبر حسابه الخاص من خلال الموقع الإلكتروني لمنصة " ادرس في مصر " لاستيفاء المطلوب، ثم تتم عملية إعادة الفحص خلال 5 أيام.
- 5- يتم إعلان نتيجة الترشيح المبدئي للمتقدمين عبر الموقع الإلكتروني.
- 6- بعد الترشيح المبدئي يقوم الطالب بتسليم أصل الملف والوثائق الكاملة بالجامعة خلال الموعد المحدد.

2- شروط التقدم :-

1. ان يكون الطالب المتقدم غير مصري الجنسية .
2. ان يكون الطالب مستجد
3. يسمح للطلاب الذي سبق على قبوله أكثر من عامين بالتقدم مرة أخرى .
4. يتقدم الطالب عبر الموقع الإلكتروني الرسمي لمنصة ادرس في مصر <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>
5. لا يتم قبول اي طالب بالجامعات دون الترشيح المبدئي على منصة ادرس في مصر

1- الأوراق المطلوبة للتقدم على منصة ادرس في مصر :-

- 1- صورة الشهادة الدراسية
- 2- صورة جواز السفر ساري أو بطاقة لاجئ
- 3- صورة من كشف العلامات
- 4- صورة معادلة الشهادة من المجلس الاعلى للجامعات او صورة من تقرير طلب المعادلة الكترونيا من موقع المجلس الاعلى للجامعات (<https://equ.scu.eg/>)
- 5- صورة شهادة الماجستير او الدبلوم وذلك للتقديم لمرحلتين الماجستير والدكتوراه .
- 6- صورة ايصال السداد وذلك في حالة الايداع البنكي. ايصالات سداد مقابل خدمات (خدمة التقدم على الموقع الإلكتروني 170 دولار امريكي – خدمة تنسيق 170 دولار أمريكي – خدمة اشتراك نادى الطلاب الوافدين 150 دولار أمريكي عن كل عام دراسي - تعديل الترشيح 150 دولار أمريكي- تاجيل القيد 150 دولار أمريكي – اعادة الترشيح 150 دولار أمريكي - التحويل من الداخلى 150 دولار أمريكي – رسوم القيد لأول مرة 150 دولار أمريكي).

2- المستندات المطلوبة

1. أصل المؤهلات الدراسية
2. أصل شهادة المعادلة لآخر مؤهل دراسي من المجلس الأعلى للجامعات معتمدة (في حال حصوله على المؤهل من خارج مصر)،
3. أو صورة من تقرير طلب المعادلة إلكترونياً من موقع المجلس الأعلى للجامعات: <https://equ.scu.eg>
4. أصل شهادة إتمام الدراسة بالمرحلة الجامعية الأولى ومعادلته من المجلس الأعلى للجامعات في حال الحصول على المؤهل من خارج جمهورية مصر العربية، وذلك في حال التقدم للدرجات العلمية التي تتطلب ذلك.

5. أصل شهادة الامتياز موثقة في حال تقدم الطالب للحصول على درجة علمية في التخصصات الطبية.
6. أصل إيصالات السداد لخدمتي التقديم والتنسيق في حال السداد البنكي.
7. صورة جواز السفر.
8. أصل خطاب سفارة الدولة يفيد ترشيح الطالب في حال وجود جهة تمويل.
9. يشترط التصديق على الشهادات المقدمة كالتالي:
10. وزارة خارجية الدولة مصدرة الشهادة ومن السفارة/ الملحقة الثقافية المصرية بالدولة المتواجد بها الطالب.
أو
- سفارة الدولة مصدرة الشهادة أو من سفارة دولة الطالب بجمهورية مصر العربية ومكتب تصديق وزارة الخارجية المصرية.

طرق سداد خدمات: -

- سداد إلكتروني من خلال منصة ادرس في مصر
- الإيداع البنكي

IBAN ACCONT NO / EG050002014901490120000000528
SWIFT CODE / BMISEGCX140
ACCOUNT NO / 1490120000000528
ACCOUNT NAME / صندوق رعاية الطلاب الوافدين واندبيت

ثالثا : التحويل من الخارج للعام الجامعي 2024/2023

- عند فتح باب قبول طلبات تحويل الطلاب من جامعات خارج جمهورية مصر العربية إلى الجامعات المصرية عبر الموقع الإلكتروني يتقدم الطالب بالأوراق الآتية: كشف العلامات/ الدرجات – المحتوى العلمي – أصل شهادة الثانوية – صورة جواز السفر.
- يتم عمل المقاصة العلمية للمواد التي إجتازها الطالب بالخارج .
- يقوم الطالب بسداد رسوم خدمة التقديم بالإضافة إلى رسوم خدمة التحويل من الخارج.
- قبول الطلاب الوافدين القادمين من كل من: السودان، أوكرانيا، روسيا -في حال عدم توافر مستندات دراسية- بشرط اجتياز امتحان تقييم المستوى. (سوف يتم تحديد ميعاد ومكان الإمتحان بالنسبة للطلاب لاحقا، وذلك بعد انتهاء عملية التسجيل وقبول الملف وسداد الرسوم).
- في حالة التحويل من الخارج يتم تحصيل كامل المصروفات الدراسية (100% من الرسوم الدراسية) بدون أي إعفاءات لاي دولة .

رابعاً : المنح الدراسية (تبادل ثقافي – اللجنة الفرعية للوافدين بوزارة الخارجية) للمرحلتين: الجامعية – الدراسات العليا:

1. آخر موعد لقيام السفارات بإرسال قوائم بأسماء الطلاب المرشحين على المنح هو 2023/9/1.
 2. استيفاء الطالب لكافة الشروط المؤهلة للالتحاق بالجامعات المصرية بالمرحلة الدراسية المرشح للحصول على المنحة بها.
 3. يتم تسجيل طلاب المنح من خلال بوابة المنح طبقاً للقواعد المنظمة لذلك.
 4. لا يحق للطلاب المتقدم عبر الموقع الإلكتروني لمنصة "الدرس في مصر" على نفقته الخاصة تحويل جهة التمويل إلى منحة بعد استكمال جميع الإجراءات إلا في الحالات الاستثنائية وبعد موافقة السلطة المختصة.
 5. يجوز قيد طلاب المنح لحين ورود الرد من الجهات الأمنية المعنية، وتتوقف المنحة في حال اعتراض الجهات المعنية.
 6. تخصص نسبة 25% من عدد المنح المقدمة من خلال البرامج والاتفاقيات الثقافية واللجنة الفرعية للوافدين بوزارة الخارجية للترشيح على كليات القطاع (الطبي – الهندسة – الحاسبات والمعلومات).
 7. بالنسبة للطلاب الوافدين المرشحين على منح يتم قبولهم بالجامعات المصرية في الأقسام والشعب العادية فقط، وفي حال رغبة أحدهم في الالتحاق ببرامج دراسي خاص بمصروفات يسدد الطالب الرسوم والمصروفات الدراسية المقررة على الطلاب الوافدين على نفقتهم الخاصة لذات البرنامج.
 8. يتم توزيع المنح المقررة على كافة الجامعات بأحاء الجمهورية، وذلك في حدود الطاقة الاستيعابية للجامعات نسبة وتناسب مع الطلاب الوافدين على نفقتهم الخاصة.
 9. الطلاب الوافدون المصدق على قبولهم من قبل رئاسة الجمهورية لا يحق لهم الاستفادة بالمنح الدراسية أو التقدم للإعفاء أو التخفيض من الرسوم والمصروفات الدراسية المقررة على الطلاب الوافدين بالعملة الأجنبية باستثناء طلاب منح الوكالة من أجل التنمية بوزارة الخارجية.
 10. تقوم الجامعات بموافاة وزارة التعليم العالي والبحث العلمي - الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين- ببيان بالطلاب الذين يتم استفادتهم على حساب برامج أو إتفاقيات حوض النيل أو مشاريع الإتحاد الأوروبي أو منحة أجنبية من خلال المشاريع المشتركة أو كورسات تدريبية في مراكز اللغة العربية بالجامعات أو أي تدريبات قصيرة المدى، مرفقاً به صورة من الاتفاقية المبرمة أو خطابات التبادل مع الجامعات الأجنبية، بالإضافة إلى صور جوازات سفر الطلاب وذلك لإعتماده من السلطة المختصة.
 11. يعفى طلاب المنح من الدول الأفريقية (الأنجلوفونية – الفرانكفونية) من رسوم الدراسة بأقسام اللغات بكليات الجامعات المصرية فيما عدا البرامج الجديدة، وذلك طبقاً لقرار المجلس الأعلى للجامعات بجلسته بتاريخ 2017/8/19.
 12. لا يجوز تحويل المنحة الجامعية إلى منحة دراسات عليا.
 13. ولا يجوز تحويل منحة الدراسات العليا إلى منحة جامعية.
 14. لا يجوز تأجيل المنح المخصصة للعام الجامعي الحالي إلى العام الجامعي الذي يليه طبقاً للائحة المنح الدراسية للطلاب الوافدين.
 15. تسقط المنحة في حال عدم استفادة الطالب منها في عام الترشيح، ولا يتم استبدالها بطلب آخر.
 16. يتحمل الطالب الوافد المقيد على المنحة المصروفات الدراسية المستحقة عن أعوام الرسوم.
 17. ترشيح عدد مضاعف للطلاب على هذه المنح (أساسي واحتياطي) حتى يتسنى للإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين إختيار الأنسب منهم لتوزيعه على المنح الدراسية طبقاً للعدد المحدد بالبرنامج والشروط المالية.
- يتم تشكيل لجنة بقرار من معالي الأستاذ الدكتور وزير التعليم العالي والبحث العلمي لوضع قواعد القبول على المنح.

..8

First: Announcement to Apply for study in Egyptian Government, Private and Technological universities and Institutes

For International Students Academic Year 2023/2024

Undergraduate level

(Study in Egypt initiative)

The Central Administration for International Student Affairs at Ministry of higher education of Egypt announces applying for study in Egyptian Government, Private and Technological universities and Institutes for International Students Academic Year 2023/2024 within the "Study in Egypt initiative " that launched with the Ministry of higher education of Egypt as following:

-The first stage: starting from 23/6/2023 to 15/9/2023

-The second stage: starting From 1/12/2023 to 31/12/2023 for credit hours programs and special programs **with minimum accepted score as following:**

	University	Minimum accepted score	University	The minimum acceptance admission
Medicine	Cairo	75%	The rest of Private and National universities	70%
Dentistry		70%		65%
Pharmacy		70%		65%
Physical Therapy	Ain shams Alexandria	65%		60%
Veterinary Medicine				
Engineering				
Urban Planning				
Fine Arts				

(Architecture)	Mansoura			
Agriculture -Agricultural engineering	Assiut			
Computers and Information				
Science				
Health sciences				
Fisheries and aquaculture sciences		55%		50%
Girls for science				
Women's for Arts, Science and Education				
Applied Arts				
The Rest of Faculties and Institutes		50%		

Faculties and institutes for literary and scientific sections	The minimum acceptance admission
Economics & Political Science	70%
Mass Communication	65%
AL- ALSUN	55%
The Rest of Faculties and Institutes	50%

Determining the supreme council for private and private universities

Faculty	University	The minimum acceptance admission
Medical Sector faculties: (Medicine- Dentistry- Physical Therapy- Pharmacy)		58%

The rest of faculties and institutions for literary and scientific sections 55%.

1) Procedures to Apply:

- 1-The student submits through the online platform " Study in Egypt" <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>
- 2-The student uploads copies of the required documents to the online platform.
- 3-The student chooses his own desired majors/specialization with a maximum (10) major.
- 4- The student pays Fees for Services (Coordination- updated certificate- Membership service to the International Students Welfare Fund and clubs- University registration fee) *no later than* 14 days from initial /primary nomination, in case student noy paid the service fees, he will be renominated in date 15/9/2023.
- 5- After the initial/primary nomination is issued, the student (or their legal representative or embassy) submits the original file to the university by 30/9/2023 at the latest without the university collecting any additional fees.
- 6-For students who are nominated for admission to private higher institutes, technical institutes, health institutes, academies & colleges of technology, and students accredited by the Presidency of the Egyptian Arab Republic, and the Agency scholarships- their files should be submitted by the student (or their legal representative, embassy or express mail)) to the Central Administration for International Student Affairs, and the Central Administration for International Student Affairs will issue a digital statement.
- 7-In case if the original file data of the student is proven incorrect, the nomination will be canceled and the student will not be entitled to refund any amounts paid.

2) Application Requirements:

- 1.The applicant should be non-Egyptian
- 2.The applicant should apply through the online platform " Study in Egypt" <https://admission.study-in-egypt.gov.eg> Provided that the student writes down his name according to his passport or asylum card.
3. The student must have a high school diploma or equivalent.
4. Complete the papers and documents required to apply

3) Required Documents to apply on "Study in Egypt " platform:

- 1- A copy of the educational certificate.
- 2- A copy of passport or valid asylum card
- 3- A student personal photo
- 4- A copy of the aptitude test/ the ability test , if any

4) Required Documents:

1. An original of the high school diploma qualification/secondary certificate Certified by:
 - The Ministry of Foreign Affairs of the country issuing the certificate, and from the Embassy /The Egyptian Cultural Attaché embassy in the country in which the student is located.
 - Or the Embassy of the country issuing the certificate or the Embassy of the student's country in Arab Republic of Egypt, and the Egyptian Foreign Office accreditation office in the Ministry of Foreign Affairs Egypt.
2. A copy of passport or asylum card
3. Copy of the birth certificate
4. Number of (7) personal photos
5. Aptitude test/ ability results (for Faculties required this test)
6. A copy of the payment receipt in the case of a bank deposit. Payment receipts for services (Application Submission service on the online website "\$170"- Coordination service "\$ 170"- Service equivalent to the exemption from the requirement of an updated certificate if applicable for each year preceding the nomination "\$300"/ year – Membership service to the International Students Welfare Fund and clubs "\$150" for each academic year- modification of nomination"\$150"-Postponement of registration"\$150"- re-nomination "\$150" re-registration"\$150", transfer of registration"\$150"- and internal transfer "\$150"- Transfer service from abroad "\$1,000"-Registration fees for the first time is "\$1500".

Methods of payment for services:

- Electronic payment through a platform " Study in Egypt"
- Bank deposits .
- IBAN ACCOUNT NO/EG050002014901490120000000528
SWIFT CODE/ BMISEG CX140
ACCOUNT NO/14010000000528
- ACCOUNT NAME / Fund for the International Students Welfare Fund and clubs

A note of caution

Coordination is done electronically on the same day the application is approved according to the priority of submission and priority of payment

Second: Announcement to Apply for study in Egyptian universities

For International Students

Academic Year 2023/2024

Postgraduate level

(Study in Egypt initiative)

The Central Administration for International Student Affairs at Ministry of higher education of Egypt announces applying for study in Egyptian Government, Private and Technological universities and Institutes for International Students Academic Year 2023/2024 Postgraduate level within the "Study in Egypt initiative " that launched with the Ministry of higher education of Egypt starting from 1/7/2023 to 31/5/2024.

1) Procedures to Apply:

- 1.The student submits through the online platform " Study in Egypt" <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>
- 2.The student uploads copies of the required documents to the online platform.
- 3.The student chooses his own desired majors/specialization with a minimum (1) desire, and a maximum (3) major.
- 4.In case that the student does not complete the whole data and documents, he shall be addressed immediately through his own account through the online website for " Study in Egypt" platform to fulfill the requirements and re-examine within a period not exceeding 5 days.
5. The result of the initial/primary nomination is issued through the online website.
- 6.After the initial/primary nomination is issued, the student submits the original file and full documents to the university in the deadline.

2) Application Requirements:

- 1.The applicant should be non-Egyptian
2. To be a fresh student



الإدارة المركزية
لشئون الطلاب الوافدين



3. A student who has been accepted for more than two years is allowed to apply again.
4. The applicant should apply through the online platform " Study in Egypt" <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>
5. No student is accepted to universities without the initial nomination on the Study in Egypt platform

1-Required Documents to apply on "Study in Egypt " platform:

1. A copy of the educational certificate.
2. A copy of passport or valid asylum card
3. A copy of transcript
4. A copy of the certificate equivalency from the Supreme Council of Universities or a copy of the electronic equivalency request report from the Supreme Council of Universities website (<https://equ.scu.eg/>)
5. A copy of the master's degree or diploma to apply for the master's and doctoral degrees
6. A copy of the payment receipt in the case of a bank deposit. Payment receipts for services (Application Submission service on the online website "\$170"- Coordination service "\$ 170"- Service – Membership service to the International Students Welfare Fund and clubs "\$150" for each academic year- modification of nomination"\$150"-Postponement of registration"\$150"- re-nomination "\$150" - internal transfer "\$150"- Registration fees for the first time is "\$1500".

4) Required Documents:

1. An original of the educational certificate.
2. An original of the certificate equivalency from the Supreme Council of Universities (in case obtained the qualification from outside Egypt)
3. Or a copy of the electronic equivalency request report from the Supreme Council of Universities website : <https://equ.scu.eg>
4. The original certificate of completion of study at the undergraduate level and its equivalence from the Supreme Council of Universities in the case of the qualification was obtained from outside the Arab Republic of Egypt, in case of applying for academic degrees that require it.
5. The original certificate of Excellence in the case of a student applying for a scientific degree in medical specializations.

Central Administration for International Students' Affairs

العنوان : ٧ ش د. ابراهيم أبو النجا - حي السفارات - م نصر - القاهرة

Phone: +20223516693 Fax: +20223516826

www.study-in-egypt.gov.eg

Email: info@study-in-egypt.gov.eg

Hotline: 19064

الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين

التليفون : +20223516693 ، فاكس : +20223516826

www.facebook.com/siewafeden

WhatsApp: +201098257891



الإدارة المركزية
لشئون الطلاب الوافدين



6. The original of the payment receipt in the case of a bank deposit
7. A copy of passport
8. The original of the letter from the embassy of the country that candidacy the student's nomination if there is a funding body.
9. The submitted certificate Certified by:
 - The Ministry of Foreign Affairs of the country issuing the certificate, and from the Embassy /The Egyptian Cultural Attaché embassy in the country in which the student is located.Or
 - The Embassy of the country issuing the certificate or the Embassy of the student's country in Arab Republic of Egypt, and the Egyptian Foreign Office accreditation office in the Ministry of Foreign Affairs Egypt.

Methods of payment for services:

- Electronic payment through a platform " Study in Egypt"
- Bank deposits .
- IBAN ACCOUNT NO/EG050002014901490120000000528
SWIFT CODE/ BmiseGCX140
ACCOUNT NO/14010000000528
- ACCOUNT NAME / Fund for the International Students Welfare Fund and clubs

Central Administration for International Students' Affairs

Address: 7th Ibrahim Abo El Naga St., El Sefarat District, Nasr City, Cairo.

Phone: +20223516693 Fax: +20223516826

www.study-in-egypt.gov.eg

Email: info@study-in-egypt.gov.eg

Hotline: 19064

الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين

العنوان : ٧ ش د. ابراهيم أبو النجا - حي السفارات - م نصر - القاهرة

التليفون : +20223516693 ، فاكس : +20223516826

www.facebook.com/siewafeden

WhatsApp: +201098257891



الإدارة المركزية
لشئون الطلاب الوافدين



Third: Transfer from abroad For academic year 2023/2024

- Upon opening the door for the admission of applications for transfer students from universities outside the Arab Republic of Egypt to Egyptian universities through the website, the student submits the following documents: Transcript- Scientific content- original of the high school diploma qualification/secondary certificate- A copy of passport.
- The student's coursework abroad is scientifically balanced.
- The student pays the application service fee in addition to the transfer service fee from abroad
- Acceptance of international students from: Sudan, Ukraine, Russia - in case of absence of academic documents, in the of, provided that they passing the level assessment exam (The date and place for the exam will be determined for students later, after the completion of the registration process, acceptance of the file and payment of fees)
- In the case of transferring from abroad, the full tuition fees (100% of the tuition fees) will be charged without any exemptions for any country

Central Administration for International Students' Affairs

Address: 7th Ibrahim Abo El Naga St., El Sefarat District, Nasr City, Cairo. القاهرة - م نصر - السفارات - حي السقارات

Phone: +20223516693 Fax: +20223516826

www.study-in-egypt.gov.eg

Email: info@study-in-egypt.gov.eg

Hotline: 19064

الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين

التليفون: +20223516693 ، فاكس: +20223516826

www.facebook.com/siewafeden

WhatsApp: +201098257891

Fourthly: scholarships (Cultural Exchange - Sub-Committee for International Students at The Ministry of Foreign Affairs) for both the undergraduate and postgraduate level

1. The deadline for embassies to send lists of names for scholarship candidates is 1/9/2023.
2. The student must fulfill all the conditions/ requirements for admission to apply for the Egyptian universities in the academic level they are nominated to receive a scholarship in.
3. Scholarship candidates are registered through the scholarship platform in accordance to the rules and regulations organized for that.
4. The student applying on the "Study in Egypt" platform, at his own expense, is not allowed to transfer the funding source to a scholarship after completing all procedures, except in exceptional cases after the approval of the competent authority.
5. Scholarship applicants may be registered until a response is received from the concerned security authorities, and the scholarship is suspended in the case of the authorities' objection.
6. A percentage of 25% of the number of scholarships offered through Cultural Programs and Agreements and the Sub-Committee for international students at the Ministry of Foreign Affairs is allocated for nomination to the faculties of the following sectors (medical - engineering - computers and information).
7. International students who are candidates for scholarships are accepted by Egyptian universities in regular/mainstream departments and divisions. In case a student wishes to enroll in another academic program with fees, the student pays the fees and tuition fees enforced on self-funded international students in that program.
8. The established scholarships are distributed to all universities throughout the Republic, within the limits of the universities' capacity, in proportion to the number of international students at their own expense.
9. International students whose acceptance has been approved by the Presidency of the Republic are not entitled to benefit from scholarships or apply for exemption or reduction of fees and tuition fees established for international students in foreign currency, with the exception of Agency for Development scholarship students at the Ministry of Foreign Affairs.
10. Universities shall contact the Ministry of Higher Education and Scientific research - the Central Administration for International Student Affairs- a list about any students who are nominated on the basis of programs or agreements of the Nile Basin, projects of the European Union or foreign scholarships funded through joint projects, training courses in Arabic language centers of universities or any short-term training, attached with a copy of the agreement conducted or letters of exchange with foreign universities and in addition to the copies of the students' passports for approval by the competent authority.
11. Scholarship students from African countries (Anglophone and Francophone) are exempted from tuition fees in the language departments of the faculties of Egyptian universities, except for new



الإدارة المركزية
لشئون الطلاب الوافدين



programs, according to the decision of the Supreme Council of Universities in its session of 19/8/2017.

12. The undergraduate scholarship cannot be converted to a postgraduate scholarship.
13. A postgraduate scholarship cannot be converted to the undergraduate scholarship.
14. Scholarships allocated for the current academic year may not be postponed to the next academic year in accordance with the rules of scholarships for international students.
15. The scholarship is terminated if the student does not use it in the year of nomination and is not replaced by another student
16. In case of a student's failure, the scholarship holder shall bear the tuition fees due for the years of failure
17. A doubled number of students (primary and spare) is nominated for scholarships so that the Central Administration for International Students Affairs can select the most suitable of them to distribute to scholarships according to the number determined by the program and the financial conditions. A committee is established by decision of the Minister of Higher Education and Scientific Research to establish the rules for accepting scholarships.

Central Administration for International Students' Affairs

Address: 7th Ibrahim Abo El Naga St., El Sefarat District, Nasr City, Cairo.

Phone: +20223516693 Fax: +20223516826

www.study-in-egypt.gov.eg

Email: info@study-in-egypt.gov.eg

Hotline: 19064

الإدارة المركزية لشئون الطلاب الوافدين

العنوان : ٧ ش د. ابراهيم أبو النجا - حي السفارات - م نصر - القاهرة

التليفون : +20223516693 ، فاكس : +20223516826

www.facebook.com/siewafeden

WhatsApp: +201098257891